

山东省
泰安市中心医院志

THE HISTORY OF SHANDONG TAI
AN CITY CENTRAL HOSPITAL
1948 - 1998



泰安市中心医院志编纂委员会

山東省 泰安市中心醫院志

SHANDONG TAIAN CITY CENTRAL HOSPITAL

泰安市中心医院院志編纂委員會



1987 年泰山风景名胜区被联合国教科文组织列入世界自然与文化遗产名录。

In 1987, Mt Taishan, being famous scenics in the country, was designated by UNESCO as one of the world cultural heritages.

山东省泰安市中心医院

强化医院管理

创建现代化医院

一九九七年八月

吴阶平



全国人大常委会副委员长吴阶平题词

Dedication of Mr. Wu Jieping, deputy chairman of the standing committee of
the National People's Congress

勇于探索，大胆实践，
促进医院在深化改
革中不断发展。

陈敏章
一九九二年九月

原卫生部部長陳敏章題詞

Dedication of Mr. Chen Minzhang, the former minister of the Ministry of
Public Health

开拓进取
求实创新

郭子恒
癸酉年夏

全国政协医卫体委员会主任、原卫生部副部长郭子恒题词。

Dedication of Mr. Guo Ziheng, director of the Medical, Public Health and Physical Culture Committee of the C. P. P.C.C. and the former deputy minister of the Ministry of Public Health.

搞好精神文明建设
 巩固改革成果提
 高医疗水平
 孙隆椿 2014年

卫生部副部长孙隆椿题词

Dedication of Mr. Sun Longchun, deputy
 minister of the Ministry of Public Health

深化改革创奇迹
 从严治院结硕果

泰安市中心医院五十年志

张自宽

中华医院管理学会会长张自宽题词

Zhangzikuan the President of the Association
 Chinese hospital management inscription

崇德尚進
救死扶傷

山東省黨委、宣傳部
董鳳基題詞

董鳳基

一九九九年十月十九日

山東省委常委、宣傳部長董鳳基題詞。

Dedication of Mr. Dong Fengji, member of the standing committee and director of the Propaganda Department of the provincial Party committee, Shandong.

賀泰安市中心医院建院五十周年

百尺竿頭
更上層樓

一九九九年十月莫振奎

泰安市委书记莫振奎题词

Dedication of Mr. Mo Zhenkui, secretary of the Municipal Party Committee of Tanan

爭創三甲
酬壯志
從平治院
結碩果

書贈泰安中心醫院

于宗河

于宗河

一九九九年五月十日

卫生部医政司司长于宗河题词

Dedication of Mr. Yu Zonghe, chief
of the Medical Administration Department
of the Ministry of Public Health

以病人為中心質量
為核心深化改革
創建文明醫院
泰安市中心醫院黨委書記王芳題

山东省卫生厅副厅长王文芳题词

Dedication of Mr. Wang Wenfang, deputy chief
of the Public Health Department, Shandong



1950年医院由莱芜县香山区上嵒村迁至泰城驻地（岱庙东御座）。

In 1950, the Hospital moved from Shanggu Village, Xiangshan District, Laiwu County to Taian City (East of the Dai Temple).



1951年医院迁至岱庙唐槐院。

The hospital moved to Tanghuai Yard in Dai Temple in 1951.



1951年医院驻地岱庙唐槐院，由本院职工栽植的幼槐现已枝繁叶茂。

The Hospital moved to Tanghuai Yard in Dai Temple in 1951. The young Chinese scholar trees planted by the staff at that time have luxuriant foliage.



1955年建成的医院门诊

The outpatient department set up in 1955



1975年建成的门诊大楼

The outpatient building set up in 1975



1963年建成的医院大门

The gate of the Hospital built in 1963





1. 第一任院长李太民，
任职时间 1948 年 7 月 ——
1950 年 7 月。

*Li Taimin, during his term of
office as the first president of
the hospital in July, 1948 to
July, 1950.*



2. 第二任院长于德河，
任职时间 1950 年 7 月 ——
1952 年 7 月。

*Yu Dehe, during his term of
office as the second president
of the hospital in July, 1950 to
July, 1952.*



3. 第三任院长张冲训，
任职时间 1952 年 10 月 ——
1963 年 2 月。

*Zhang Shunshun, during his
term of office as the third president
of the hospital in October, 1952 to
February, 1963.*



4. 第四任院长钟振元，
任职时间 1963 年 2 月 ——
1969 年 12 月。

*Zhong Zhenyuan, during his term
of office as the fourth president
of the hospital in March, 1963 to
December, 1969.*



5. 第五任院长赵之兴，
任职时间 1978 年 11 月 ——
1984 年 3 月。

*Zhao Zhixing, during his term
of office as the fifth president
of the hospital in November,
1978 to March, 1984.*



6. 第六任院长高怀仁，
任职时间 1984 年 6 月 ——
1991 年 1 月。

*Gao Huairan, during his term
of office as the sixth president
of the hospital in June, 1984 to
January, 1991.*



1950年12月20日，山东省泰安专区中心医院内科全体同志合影。

The group photo of the whole members working in the internal medicine department of Tai'an District Central Hospital of Shandong Province on December 20, 1950.



1954年3月22日，山东省泰安专区人民医院化学检验班全体同志合影。

On March 22, 1954, group photo of the whole members taking part in the first class for training chemical examiner in Tai'an District People's Hospital of Shandong Province.

1956年7月29日，欢送梁儒泉副院长，欢迎宋其峰副院长的合影。

Giving a warm send-off to deputy President Liang Ruqian and welcoming deputy President Song Qifeng on July 29, 1956.

1963年6月3日，欢送张雯院长合影。

Giving a warm send-off to President Zhang Wen on June 3, 1963.

1966年2月28日，山东省泰安专区人民医院欢送首批下乡同志合影。

Giving a warm send-off to the first team of members of the hospital going to the countryside for medical service on February 28, 1966.





1982年10月建成的干部保健楼

The cadre's health care building set up in October 1982



1991年3月建成的保健楼

The health care building set up in March 1991



1995年6月设计新颖与病房大楼融为一体的医院大门建成,它已成为医院文化的一部分。

In June 1995, the modern gate designed in harmony with the wards building was constructed and started using. It has been one part of the hospital's culture.



1997年4月，新病房大楼正式启用。这栋建筑面积3.5万平方米，配有中央空调、中心供氧、中心吸引、压缩空气及全自动管道传送装置，容纳1000张床位12层病房大楼，是我院实现初具规模现代化医院的重要标志。

In April 1997, the new wards building was been started, using. The 12-floor building with building area of 35,000m² is equipped with central air-conditioner, oxygen-supplied center, central aspirator, air-compressed, equipments, automatic delivering devices. It has 1000 beds. It is the important mark for realizing modernization of the Hospital with primary scale.



1998年5月建成的综合服务楼。一层设有职工食堂、快餐店、百货商店、美发厅；二层设有标准客房、大小餐厅等；三层为教室、语音室、学术报告厅、多功能厅等；四层为可容纳1000人的大礼堂。

Comprehensive Service Building set up in May 1998. The first floor: a staff mess hall, a fast food counter, a grocery, a beauty salon; The second floor: standard guests' rooms, dining room; The third floor: class rooms, a sound laboratory, a academic report hall, a multi-function hall; The fourth floor: a great auditorium which has capacity of 1000 people.



1998年5月建成的办公楼。一至四层为职能科室办公室；五至七层为图书馆。设有阅览室、期刊室、文献检索室、书库等。

Complex office building set up in May 1998. From the first floor to the fourth floor: the offices of the functional, departments; from the fifth floor to the seventh floor: the library which consists of reading rooms, periodical reading, rooms, documentation retrieval rooms, stack rooms etc.



院长、党委书记袁训书同志两次荣获卫生部授予的全国医院优秀院长称号。

Mr. Yuan Xunshu, president of the Hospital and secretary of the hospital Party Committee has for two times been honoured the outstanding hospital president in China by the Ministry, of Public Health.

医院现任领导班子（自左起：副院长苑举森，副院长李培霞，党委副书记王泰银，院长、党委书记袁训书，党委副书记于爱华，副院长姜汝明，工会主席崔承富，副院长王其新）。

Leading group current in office (from the left: Mr. Yuan Jusen, deputy president, Mrs. Li Peixia, deputy president, Mr. Wang Taiyin, deputy secretary of the Hospital Party Committee, Mr. Yuan Xunshu, president and secretary of the Hospital Party Committee, Mrs. Yu Aihua, deputy secretary of the hospital Party Committee, Mr. Jiang Rumeng, deputy president, Mr. Cui Chengfu, chairman of the Labour Union, Mr. Wang Qixin, deputy president.)

